
Hivatala

(c, 8

G`3AN04.

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

'cze

Írásbeli kérdés
(A K9653. számú írásbeli kérdés új változata)

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 . évi XXXVI.
törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 46/1994. (IX. 30 .) OGY
határozat 91 . § (1) bekezdésére kérdést kívánunk benyújtani Dr. Pintér Sándor, belügyminiszterhez ,

„Visszamenő leges vagyonadó Balatonudvariban ”
címmel,

amelyre a választ írásban kérjük,

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Önök kormánya és kormányzópártja hetente nyilatkozzák: nincs és nem is lesz vagyonadó . Ahogy azt már
az elmúlt években megszoktuk: Önök mást mondanak és mást cselekszenek. Így történik ez Balatonudvariban
is, ahol a fideszes vezetésű önkormányzat 4 esztendőre visszamenő legesen horribilis adóval sújt egy 1 7
résztulajdonossal rendelkező , 4 hektár nagyságú, közművek nélküli belter űletet . Ezt a területet még a
kárpótlásban kapták vissza jogosan, javarészt id ős emberek. A telek tehát vagyon (ráadásul idős emberek
vagyona ebben az ügyben), a telekre kivetett adó pedig vagyonadó !
A Szabó László vezette Balatonudvari Önkormányzat annak ellenére vetette ki a családokra
visszamenőlegesen a négyzetméterenként 100 forintos adót (összesen mintegy 16 millió forintot), hogy azt a z
előző önkormányzati vezetés méltányosságból nem tette meg, hiszen az érintett családok maguk fizettek ki
előbb 2 millió forintot a földmegváltásra, majd újabb 4 milliót a rendezési tervre.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az érintett idős balatonudvari lakosoknak nincs több pénzük. Van olyan 70 esztendős idős, nyugdíjas asszony
közöttük, akinek a házára is évi 15 500 forint adó jut, miközben a havi nyugdíja 86 ezer forint . Ot is sújtja
most a 4 évre visszamenőlegesen kivetett, az érintett 4 hektáros területre vonatkozó összesen körülbelül 1 6
millió forintos adó, ami 2013-ban 500 ezer forint lesz. Mégis hogy fizessen ki ekkora terhet egy ilyen
helyzetben lévő nyugdíjas ember? Mennyire tartja jogszer űnek, alaptörvénynek megfelelőnek és igazságosnak
a visszamenő leges adóterhet? Tervezi-e, hogy ezek után felülvizsgáltatja a Balatonudvari Önkormányza t
adókivetésének gyakorlatát? Kezdeményezi-e a visszamenőlegesen kivetett adó visszamenőleges hatályának
eltörlését? Miért nem veszik figyelembe önkormányzataik egy ilyen adó kivetésekor az ár-érték arányt és a
szociális helyzetet ?
Ha nem tudnak fizetni ugyanis az érintettek, akkor az adósságuk növekszik majd, hatalmas késedelm i
pótlékokkal együtt . Ez pedig nem jelent más számukra, mint életfogytiglani büntetést .

Megtisztelő válaszait előre is köszönjük!

Pál Béla
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